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رویدادها

»سینمای مقدس« 
به شبکه نمایش خانگی می آید

کارگردان مستند »سینمای مقدس« درباره 
ای��ن مجموعه بیان کرد ضبط و تولید آن پایان 
یافته است و بزودی وارد شبکه نمایش خانگی 
می شود. به گزارش مهر، ضیا حاتمی با اشاره به 
کارگردانی مجموعه مستندی که درباره سینمای 
دفاع مقدس تولید کرده است، گفت: این مجموعه 
با نام »سینمای مقدس« کاری پژوهشی و جامع 
درباره تاریخ سینمای دفاع مقدس است که در آن 
به صورت گفت وگومحور با عوامل و کارگردانان 
س��ینما صحبت شده اس��ت. وی با اش��اره به 
کارگردانان س��ینما و عوامل س��ینمایی که در 
این مجموعه با آنها گفت وگو شده است، توضیح 
داد: ما حدود ۷۰ ت��ا ۸۰ مصاحبه داریم که در 
آن با  نس��ل های اول فیلمسازان دفاع مقدس تا 
نسل های جدیدتر گفت وگو کرده ایم که به طور 
مثال شامل احمدرضا درویش، رسول ملاقلی پور، 
ابراهی��م حاتمی کی��ا و نس��ل های بع��د چون 
عبدالحس��ن برزیده، باش��ه آهنگر و... می شوند. 
حاتم��ی ادام��ه داد: این مجموعه مس��تند ۱۵ 
قسمت دارد و هر قسمت به یک فیلم شاخص 
سینمای دفاع مقدس می پردازد. وی با اشاره به 
عوامل تولید این مستند اظهار کرد: تهیه کنندگی 
این مستند را مهدی مطهر و خانه مستند انقلاب 
اس��لامی بر عهده دارند و پژوهش آن حدود ۲ 
سال زمان برد و در حین تولید نیز پژوهش های 

ما ادامه داشت.

انتشار »مدادرنگی هایم برای تو«
»مدادرنگی هایم  داس��تانک های  مجموعه 
برای تو« به قلم مریم سادات موسوی بزودی از 
سوی افق بی پایان منتشر می شود. به گزارش 
فارس، مریم سادات موس��وی از نویس��ندگان 
جوان کش��ورمان پیرامون نخس��تین اثر خود 
اظهار داشت: »مدادرنگی هایم برای تو« عنوان 
نخس��تین تالیف بنده اس��ت که بزودی چاپ 
خواهد ش��د. وی در ادامه ابراز داش��ت: این اثر 
ش��امل مجموع��ه داس��تانک هایی مربوط به 
سال های گذشته است که در سال ۸۵ برگزیده 
جشنواره خوارزمی شد. موسوی این اثر را حدود 
6۰ صفحه دانس��ت و تصریح ک��رد: مجموعه 
داس��تانک ها از سوی انتش��ارات افق بی پایان 
همراه با تصویر تا یک ماه آینده منتشر می شود.

اکران ۵ فیلم سینمایی به پایان رسید
سخنگوی ش��ورای صنفی نمایش با اشاره 
به اینکه از این هفته نمایش ۲ فیلم سینمایی 
آغاز می شود، اعلام کرد اکران ۵ فیلم سینمایی 
در این هفته به پایان می رسد. به گزارش مهر، 
غلامرضا فرجی، س��خنگوی ش��ورای صنفی 
نمایش با اشاره به جلسه دیروز شورای صنفی 
نمای��ش، گفت: در جلس��ه 6 دی ماه ش��ورای 
صنفی نمایش مصوب ش��د که از چهارشنبه 
هش��تم دی ماه اکران ۲ فیلم س��ینمایی »ما 
همه گناهکاریم« ب��ه کارگردانی حامد امرایی 
در گروه س��ینمایی زندگی و فیلم س��ینمایی 
»چه��ار اصفهانی در بغ��داد« ب��ه کارگردانی 
محمدرضا ممت��از در گروه س��ینمایی ماندانا 
آغاز ش��ود. وی ادام��ه داد: همچنین فیلم های 
»نیمه ش��ب اتفاق افتاد« ب��ه کارگردانی تینا 
پاکروان، »خشکس��الی و دروغ« به کارگردانی 
پدرام علیزاده، »آس وپاس« به کارگردانی آرش 
معیریان، »سیانور« به کارگردانی بهروز شعیبی 
و »این زن حقش را می خواهد« به کارگردانی 
محسن توکلی براساس آیین نامه شورای صنفی 
نمایش تعداد هفته های نمایش خود را به پایان 
رس��انده اند و نمایش آنها در سینماهای کشور 
از روز سه شنبه هفتم دی ماه به پایان می رسد.  
فرج��ی در پایان گفت: دیگر فیلم های در حال 

اکران از فروش مناسبی برخوردارند.

اجرا در تئاترشهر خطرناک است!
مخاطب��ان اصلی نمای��ش، تئاتردیده هایی 
هستند که اجرا در سالن تئاتر شهر را خطرناک 
می کند. به گزارش باش��گاه خبرن��گاران جوان، 
س��روش طاهری، کارگ��ردان نمای��ش »خانه 
پاکیزه« که این اثر را بتازگی در سالن چهارسوی 
تئاترشهر روی صحنه برده است، ضمن تأکید بر 
این امر که نمی توان در تئاتر شهر به اجرای اثر 
پرداخت و به مخاطب تئاتر نگاه نداشت، گفت: 
9۰ درصد کس��انی که در مجموعه هایی مانند 
تئاتر شهر به تماشای آثار نمایشی می نشینند، 
بارها و بارها تئاتر دیده اند و در این راستا کیفیت 
نگاه خود به آثار نمایش��ی را بهبود بخشیده اند 
و باید پذیرف��ت که اجرا کردن در تئاتر ش��هر 
خطرناک اس��ت.  بازیگر نمایش »عاش��قانه ای 
برای عباس« درباره محوریت و روایت داستانی 
»خانه پاکیزه« بیان کرد: طنز موجود در »خانه 
پاکیزه« کمدی وابس��ته به موقعیت اس��ت که 
هرگز سخیف و سبک نیست و در فضایی شکل 
می گیرد که مخاطب را می خنداند.  وی با اشاره 
به اینکه کمدی فضا در تئاتر، یکی از دشوار ترین 
گونه های اجراس��ت، اظهار داشت: امید آن دارم 
که این نوع از کمدی در »خانه پاکیزه« بخوبی از 
کار در آمده و مورد اقبال مردم قرار گرفته باشد. 

پرتره ای از هنرمندان انقلاب اسلامی 
در مجموعه »چهره در قاب«

شبکه مستند س��یما در مجموعه »چهره 
در قاب« ۱۰ هنرمند عرصه هنرهای تجسمی 
کش��ور را معرفی می کند. به گزارش تس��نیم، 
»چه��ره در ق��اب« به تهیه کنندگی حس��ین 
همایونفر از یکش��نبه ۵ دی به صورت هفتگی 
هر یکش��نبه س��اعت ۲۰ روی آنتن ش��بکه 
مس��تند س��یما می رود و روز بعد س��اعت ۱۱ 
بازپخش می شود. این مجموعه، مستند پرتره 
از هنرمندان انقلاب اسلامی در حوزه هنرهای 
تجس��می از جمله عکاسی، نقاشی، گرافیک و 
کاریکاتور اس��ت و هر قس��مت به یکی از این 
هنرمندان می پ��ردازد. این هنرمندان عبارتند 
از ساس��ان مویدی ع��کاس، امیرعلی جوادیان 
ش��جاعی طباطبایی  سیدمس��عود  ع��کاس، 
کاریکاتوریست، س��یدحمید شریفی نقاش و 
گرافیست، ناصر سیفی نقاش، مهرزاد ارشدی 
عکاس، محمدحسین نیرومند کاریکاتوریست، 
مرتضی اسدی نقاش، بهرام محمدی فرد عکاس 
و محمدحسین حیدری عکاس. کارگردان این 
مجموعه نیز غلام عباس امینی، علی ملاقلی پور، 
پناه برخ��دا رضایی، صادق بکتاش��یان و میلاد 

مهدوی هستند. 

سیروس مقدم این بار از »آتن« 
شروع می کند

غفوری با اشاره به اینکه ایده جدید محسن 
تنابن��ده در فص��ل پنجم س��ریال »پایتخت« 
اجرای��ی می ش��ود، گفت: س��ری جدی��د این 
س��ریال تلویزیونی را در آتن کلید می زنیم. به 
گزارش میزان، الهام غفوری، تهیه کننده سریال 
تلویزیونی »پایتخت« درباره ساخت فصل پنجم 
این اثر پرمخاطب گفت: ش��روع تصویربرداری 
فصل پنجم س��ریال »پایتخت« در یک کشور 
دیگ��ر انجام می ش��ود و پ��س از آن وارد ایران 
می ش��ویم. وی ادام��ه داد: در ش��رایط فعل��ی 
نظرمان بر این اس��ت که ساخت سری جدید 
»پایتخت« را از آتن آغاز کنیم  اما به طور کلی 
الان مشخص نیست شرایط چگونه پیش برود. 
این تهیه کننده عرصه تلویزیون همچنین اظهار 
کرد: حدود 4-3 قس��مت فصل پنجم سریال 
»پایتخ��ت« در آتن جلوی دوربی��ن می رود و 
ترکی��ب بازیگران اصلی همان ترکیب س��ابق 
است به این معنا که تمام بازیگران اصلی سریال 
»پایتخت« در فص��ل جدید این اثر تلویزیونی 
حضور پیدا می کنند. وی تصریح کرد: بازیگران 
جدید پنجمین فصل س��ریال »پایتخت« نیز 
ت��ا هفته آینده مش��خص می ش��وند و در این 
باره تا این لحظه هنوز به نتیجه قطعی دس��ت 
پیدا نکرده ایم.  فصل پنجم سریال »پایتخت« 
به کارگردانی س��یروس مقدم و با بازی احمد 
مهران ف��ر، محس��ن تنابنده، ریم��ا رامین فر و 

علیرضا خمسه جلوی دوربین می رود.

علی اوسیوند: عده ای بی دلیل 
دستمزدهای بالا می گیرند

علی اوسیوند، بازیگر »آرام می گیریم« درباره 
دس��تمزدها در س��ینما و تلویزیون بیان کرد 
که حساب مش��خصی ندارد و عده ای بی دلیل 
دس��تمزدهای بالا می گیرند. ب��ه گزارش مهر، 
اوسیوند درباره نقش خود در این سریال اظهار 
ک��رد: من در این س��ریال نقش ناص��ر را بازی 
می کنم و بازی ام مربوط به دوران معاصر است. 
این شخصیت در زندگی مشکلات و معضلاتی 
دارد و نقش فرزند بزرگ تر هوش��نگ توکلی را 
ایفا می کند. بازیگر فیل��م »اخراجی ها« درباره 
اینکه کمتر در س��ریال ها بازی می کند، گفت: 
ما را کم بازی می دهند، به هر حال هر کس��ی 
می خواهد دوس��تان خود را بی��اورد و انتخاب 
بازیگر کارشناس��انه نیست. وی در پایان افزود: 
اکنون وضعیت کاری نابس��امان ش��ده است و 
برخی می خواهند چنگ بیندازند و نان دیگری 
را بگیرند. در سینما و تلویزیون عده ای بی دلیل 
دستمزدهای بالا می گیرد و عده ای هم دنبال 
کسانی می گردند که دستمزدهای کم به آنها 
بدهن��د. البته تلویزیون فعلا بدهی بالایی دارد 
و به نظرم وضعیت کش��ور را باید از این بحران 
فرهنگی نجات داد. »آرام می گیریم« محصول 
مشترک انجمن سینمای انقلاب و دفاع مقدس 

و گروه فیلم و سریال شبکه ۲ سیما است.

»انزوا« آماده حضور در جشنواره فجر
تهیه کننده »انزوا« ب��ه کارگردانی مرتضی 
علی عباس میرزایی توضیح داد مراحل فنی این 
فیلم برای حضور در س��ی وپنجمین جشنواره 
فیلم فجر رو به پایان اس��ت. ب��ه گزارش مهر، 
پیم��ان جعفری، تهیه کننده فیلم س��ینمایی 
»انزوا« به کارگردانی مرتضی علی عباس میرزایی 
درباره آخرین وضعیت این فیلم گفت: ساخت 
موسیقی این اثر س��ینمایی بتازگی در کشور 
آلمان به پایان رسیده است. همچنین علیرضا 
علویان نیز صداگذاری فیلم را به پایان رس��اند. 
وی تاکید کرد: »انزوا« با پش��ت سرگذاش��تن 
آخری��ن مراح��ل فنی ب��زودی تحوی��ل دفتر 

سی وپنجمین جشنواره فیلم فجر می شود. 

جایگاه سینمای مستند در فیلم های 
ساخته شده در س��ینمای جهان، هم به 
لحاظ تاریخی و هم از منظر ارزش گذاری از 
سوی مخاطب، جایگاهی قابل توجه است. 
تا آنجا که امروز مستندهای ساخته شده 
توس��ط مایکل مور درباره جنایات ایالات 
متح��ده در غرب آس��یا و مس��تندهای 
ساخته ش��ده درباره یکی از مرموز ترین 
شهروندان ایالات متحده، ادوارد اسنودن 
از برخی فیلم های س��ینمایی تولیدشده 
در هالی��وود نیز بیش��تر جلب مخاطب 
می کند. مستند را با واقعیت می شناسند. 
واقعیتی که با چاشنی خلاقیت، صراحت 
و شجاعت همراه می شود و جدی ترین و 
نقادانه ترین مواجهه را با واقعیت صورت 
می دهد. به گزارش »وطن امروز« مستند 
با همه جذابیت هایی ک��ه می تواند برای 
مخاطب ایجاد کند، در صداوسیما برای 

سال ها با قالب و فرمی که توانایی جذب مخاطب را 

ندارد روی آنتن رفته است. تا پیش از تأسیس شبکه 
مس��تند، ماموریت توجه به مستند عمدتا بر عهده 
شبکه های ۲ و 4 بود. شبکه ۲ در دورانی به صورت 
مقطعی و صرفا به خاطر توجه یکی از مدیران وقت 
به مس��تند اهمیت می داد و پخش مس��تند را در 
ردیف برنامه های ش��بکه قرار می داد و شبکه 4 نیز 
در قالب برنامه هایی ب��ا عناوین متعدد و قرار دادن 
کلماتی پس وپیش »مس��تند« ت��لاش می کرد به 
این حوزه بپردازد. بیشتر مستندها البته در ساعات 
پایانی شب و به عبارت مصطلح در ساعت »پخش 
برفک« پخش می ش��د و در برنامه های نقد مستند 
نیز صحبت های سینمایی درباره مستند، غالب بود و 
بیش از آنکه به محتوا پرداخته شود،  فرم مورد بحث 
و گفت وگو قرار می گرفت.  در س��ال های اخیر اما با 
ورود نگاهی نو از سوی مستندسازان دغدغه مند و با 
تاکید ویژه ای که از سوی جشنواره هایی مانند عمار 
بر حوزه مستندسازی شده است، ساخت فیلم هایی 
که فضای فرهنگی، اجتماعی و سیاس��ی را ش��رح 
می دهن��د، آن را نقد می کنند و با بیان چالش های 
کشور به ارائه راهکار می پردازند، قوت گرفته است. 
از س��وی دیگر حضور سلیم غفوری به عنوان یکی 

از چهره های آشنا به فضای مستند در رأس شبکه 
»مستند« موجب ش��ده است فضای فرم زده سابق 
کنار گذاش��ته ش��ده و در تولی��دات صورت گرفته 
»مساله محوری« در دستور کار قرار بگیرد.  در این 
راستا قرار است از هفته آتی برنامه ای با عنوان »به 
اضافه مس��تند« روی آنتن شبکه مستند برود. این 
برنامه قرار است به بررسی مهم ترین آثار سینمای 
مستند روی آنتن تلویزیون بپردازد. سلیم غفوری، 

مدیر شبکه مس��تند در گفت وگو با »وطن امروز« 
درب��اره این برنامه می گوید: مس��تندهای مختلف 
مساله محوری ساخته می ش��ود که آنطور که باید 
مورد توجه قرار نمی گیرد و دقت لازم روی مساله ای 
که در مستند ارائه می شود، صورت نمی گیرد. برنامه 
به اضافه مستند تلاش خواهد کرد با تاکید بر مساله 
و محتوای مس��تند، روی آنتن برود و بعد از پخش 
مس��تندهای چالش��ی درباره موضوع آنها با عوامل 
فیلم و کارشناس��ان، بحث مطرح ش��ده در مستند 
بیشتر واکاوی ش��ود. وی درباره برخی برنامه هایی 
که در حوزه مستند، پیش تر روی آنتن رفته  است، 
گفت: قالب این برنامه به نحوی است که قبلا به این 
شکل تولید نشده است. برنامه های مشابه بیشتر از 
اینکه به موضوع بپردازند، به ساختار و و فرم اهمیت 

می دهند اما تلاش ما این است خیلی کاری به فرم 
و ساختار و شرایط تولید نداشته باشیم و بیشتر به 
محتوا بپردازیم. همچنین گاهی درباره یک موضوع 
در مستندی آنطور که باید بحث نشده است که در 
میزگرد بعد از پخش مس��تند این واکاوی صورت 
می گیرد.  مدیر شبکه مستند در توضیحات دیگری 
درباره »به اضافه مس��تند« به تمرکز روی مس��ائل 
فرهنگی و اجتماعی اشاره کرد و  گفت: مد نظر ما 
این بود که برنامه ای طراحی شود که علاوه بر اینکه 
مستندهای برتر در آن پخش می شود، در کنارش 
بحث ه��ای کارشناس��ی و دقیق هم انجام ش��ود و 
گفت وگوی کامل تری شکل بگیرد. طبعا مستندهایی 
که انتخاب می کنیم، موضوعات مختلفی را پوشش 
می دهد. البته در حوزه های سیاسی هم مستندهایی 

را م��ورد بحث قرار خواهیم داد اما تمرکز و دغدغه 
ما بیش��تر روی مسائل فرهنگی و اجتماعی است و 
کاس��تی های فرهنگی و اجتماعی را نشان خواهیم 
داد.  س��لیم غفوری شبکه مستند را بهترین بستر 
برای پخ��ش این برنامه عنوان کرد و گفت: جایگاه 
مس��تندهای برتر ش��بکه مستند اس��ت. ایده این 
برنامه ه��م در گفت وگو با تیم تولید بتدریج پخته 
ش��د. با خود آقای میری که تهیه کننده این برنامه 

اس��ت بحث های زیادی داشتیم و وقتی 
ایده ش��کل گرفت، تولید برنام��ه را آغاز 
کردیم.  وی درباره تولید و برنامه س��ازی 
در شبکه مستند هم گفت: لازمه جذب 
مخاطب داش��تن تولید اس��ت و تلاش 
می ش��ود تولیدات هم روی آنتن برود اما 
مشکلات مالی که در سازمان وجود دارد 
بر کسی پوشیده نیست. مشکلات مالی 
باعث می شود کارها به کندی پیش برود. 
البته با تلاشی که ریاست محترم سازمان 
دارد امیدواری��م این روند ش��تاب بهتر و 
بیشتری بگیرد، اگرچه همانطور که عرض 
کردم، روند تولید و برنامه های جدید در 
این ش��بکه متوقف نیس��ت و ادامه دارد.  
همچنین سیدحسین میری تهیه کننده 
برنام��ه به اضافه مس��تند در گفت وگو با 
»وطن امروز« درباره این برنامه گفت: این 
برنامه نخستین برنامه جدی در این حوزه 
اس��ت که هم مستندهای چالشی و پخش نشده را 
روی آنتن خواهد ب��رد و هم فضایی برای صحبت 
درباره محتوای مستند ایجاد خواهد کرد. میری اضافه 
کرد: در این برنامه درباره فرم کمتر صحبت خواهد 
ش��د و محتوا بیشتر مورد توجه قرار خواهد گرفت. 
میری با اش��اره به اینکه این برنامه محدودیت های 
کمتری نس��بت به فضای مرسوم صداوسیما برای 
پخش مستندهای چالش��ی خواهد داشت، افزود: 
مستندهای آوانگاردی وجود دارد که تولید شده  و 
تلویزیون آنها را پخش نکرده است. مستندهایی که 
با تاکید و تمرکز بر مسائل اجتماعی ساخته شده  و 
در »به اضافه مستند« پخش خواهد شد، یک مجال 
برای طرح معضلات و مسائل فرهنگی و اجتماعی 
هس��تند و در میزگرد بعد از پخش مستند درباره 
محتوا بحث های جدی تری ش��کل خواهد گرفت.  
میری درباره انتخاب علی صدری نیا به عنوان مجری 
این برنامه گفت: برای اج��رای این برنامه به دنبال 
کارگردان و مستندسازی بودیم که در این فضا کار 
کرده باشد و با فضای اجرا نیز آشنایی داشته باشد. 
صدری نیا از جمله مستندس��ازانی است که اتفاقا با 
دغدغه های اجتماعی، فرهنگی و سیاس��ی فعالیت 

کرده است و توانایی اجرای این برنامه را دارد.

در گفت وگو با مدیر شبکه مستند و تهیه کننده برنامه »به اضافه مستند« مطرح شد

تلویزیون  + مستند های مسأله محور
اخبار
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وحید جلیلی: قدر داشته های سینمای خودمان را بدانیم

تولید نخستین مجموعه تلویزیونی ویژه دختران ورزشکار

»امید نو« روی آنتن می رود
درباره یک اتفاق عجیب در تلویزیون

خسارت تولید یک سریال را چه کسی می پردازد؟

بعد از »آقازاده عزیز« در حوزه طنز راسخ تر شدم
مدی��ر دفت��ر مطالع��ات جبه��ه 
فرهنگی انقلاب اس��لامی با بیان 
اینکه متأسفانه تاریخ کش��ورمان را دیگران روایت 
می کنند نه خودمان، افزود: درباره این وقایع بزرگ 

خودمان نیز کم کاری کرده ایم. 
به گزارش فارس، وحید جلیلی 
در جلس��ه نقد و بررسی فیلم 
»یتیم خانه ایران« که در تالار 
اجتماعات روزنامه قدس برگزار 
شد، اظهار داشت: برهه زمانی 

که فیلم یتیم خانه ایران به آن می پردازد، زمانی است 
که بیش از 9 میلیون ایرانی از دنیا رفتند و متأسفانه 
این موضوع بازتاب داده نشده است و نمونه دیگری 
از این سانس��ورهای تاریخی را در واقعه گوهرش��اد 
می توانی��م مش��اهده کنیم. جلیلی با بی��ان اینکه 
متأسفانه تاریخ کشورمان را دیگران روایت می کنند 

نه خودمان، افزود: درباره این وقایع بزرگ خودمان 
نیز کم کاری کرده ایم به گونه ای که حتی در مشهد 
نام یک ش��هید گوهرش��اد را نیز نمی دانیم و مردم 
از این واقعه اطلاع خاص��ی ندارند. وی درباره فیلم 
یتیم خانه ایران گفت: افرادی 
که با س��ینما آش��نا هستند 
درک می کنن��د تولید چنین 
فیلمی نیاز به چه غیرتی دارد 
و چ��ه زحم��ات فراوانی برای 
این فیلم کش��یده شده است. 
وی در پایان تصریح ک��رد: اکنون برای تولید فیلم 
مشکلی وجود ندارد حتی می توانیم بگوییم به اذعان 
فیلمس��ازان و کارشناسان خارجی، عملکردمان در 
حد جهانی است و زمانی که فیلمی در تراز یتیم خانه 
ایران ساخته می شود باید از آن حمایت کنیم و قدر 

داشته های سینمای خودمان را بدانیم.

تصویربرداری مجموعه مس��تند 
»امید نو« با موضوع موفقیت های 
ورزش��ی  دختران  نوجوان به پایان رس��ید.  به 
گزارش روابط عمومی سازمان هنری - رسانه ای 

اوج، نازنین رقی��ه میرزایی، 
تهیه کننده مجموعه مستند 
»امی��د ن��و« گف��ت: ای��ن 
انع��کاس تلاش  مجموع��ه 
ایرانی  ورزش��کار  دخت��ران 
اس��ت که علاوه ب��ر رعایت 

پوش��ش کامل و اخلاق اس��لامی توانسته اند در 
صحنه رقابت های جهانی با افتخار ظاهر ش��ده و 
پرچم ایران را به اهت��زاز درآورند و با همت خود 
و حمایت خانواده موفقیت های ورزش��ی شایان 
توجهی کس��ب کرده ان��د. وی در ادامه افزود: در 
این مجموعه موفقیت دختران ۱۲ تا ۲3 س��اله 
با هدف الگوس��ازی برای دختران نوجوان ایرانی 
به تصویر کشیده می شود. میرزایی اظهار داشت: 
ش��خصیت های این مجموعه افرادی هستند که 

علاوه بر رعایت ش��أنیت دخت��ر ایرانی با تلاش 
و پش��تکار در رش��ته های مختلف ورزشی برای 
کش��ور ایران افتخار آفرینی کرده اند. ضمن آنکه 
تصویرب��رداری مجموعه نیز به اتمام رس��یده و 
این مجموع��ه هم اکنون در 
حال تدوین اس��ت و بزودی 
لازم  مراح��ل  ط��ی  پ��س 
جهت پخش به شبکه امید 
تحویل می ش��ود. وی ضمن 
اشاره به کوتاهی رسانه ها در 
انعکاس موفقیت ورزشکاران دختر تاکید کرد: در 
قسمت آخر این مجموعه مساله انعکاس ضعیف و 
نامناسب رسانه ای موفقیت های دختران ورزشکار 
با حضور پیشکس��وت مطبوعات ورزش��ی، آقای 
بهمن زمان آبادی به نقد و بررسی گذاشته خواهد 
شد. گفتنی است مجموعه مستند »امید نو« در 
۲6 قس��مت ۱3 دقیقه ای به سفارش مرکز اوج 
کودک ونوجوان ساخته ش��ده و بزودی از شبکه 

امید سیما پخش خواهد شد.

ابتدا مساله به این شکل طرح شد 
که اقدام جعفری جلوه در ممانعت 
از پخش سریال »همسایه ها« اقدامی درخور تقدیر 
است. به نظر می رسد یک مساله فراموش شده است. 

در روزهای بی پولی سیما، چه 
کس��ی باید درباره هزینه های 
میلیاردی تولید این س��ریال 
ضعیف پاس��خگو باش��د؟ به 
گزارش تس��نیم، در چند روز 
گذشته تعدادی از رسانه های 

متعلق به یک جریان خاص اقدام به انتشار متن های 
خبری مبنی بر تمجید از مدیر شبکه ۲ سیما برای 
قطع  پخش س��ریال »همس��ایه ها« پس از تولید و 
پخش یک هفته ای آن کردند. این چند رس��انه در 
مت��ن خود بر مثبت بودن این اق��دام تأکید کرده و 
محمدرضا جعفری جلوه، مدیر شبکه ۲ را یک  مدیر 
لای��ق معرفی کرده  و اق��دام او را احترام به مخاطب 
دانس��تند. اما اساساً چرا باید این سریال که همه بر 
ضع��ف آن صحه می گذارند، در این ش��بکه تولید و 

بعد پخش آن قطع شود؟  مدیرگروه فیلم و سریال 
ش��بکه ۲ در مصاحبه ای دلیل این اقدام را مخالفت 
مدیر شبکه ۲ سیما با این سریال خواند. مدیرگروه 
فیلم و سریال ش��بکه ۲ در این مصاحبه می گوید: 
»تم��ام مدی��ران مرک��ز امور 
نمایش س��یما و شخص آقای 
جعفری جلوه در جریان تولید 
ای��ن کار بودند و بر آن نظارت 
داشتند.« و در بخش دیگری 
از مصاحب��ه می گوید: »هیچ 
کاری بدون بازبینی مسؤولان پخش و مدیر شبکه 
اتفاق نمی افتد«. پرسش این است؛ در شرایط مضیقه 
مالی شدید صداوسیما، هزینه میلیاردی برای تولید 
یک سریال صورت گرفته و یک هفته بعد از پخش 
سریال، شبکه متوجه کیفیت ضعیف آن شده است؟ 
آیا بهتر نبود هنگام انتخاب تهیه کننده، کارگردان و 
نویسنده یا در حین فرآیند تولید این نظارت اعمال 
می ش��د تا هم از هدررفت بودجه جلوگیری می شد 

هم معنای احترام برای مخاطب واقعی تر می شد؟

نویسنده  محمدرضا ش��هبازی، 
کتاب »آقازاده عزیز« پیرامون این 
اثر اظهار داشت: این کتاب حاصل طنزهای سال 
۸۷ تا 9۲ است که گلچین آنها در قالب یک کتاب 

گردآوری شده است. البته در 
مسیر تألیف، بسیاری از افراد 
)خیرخواهانه( از ما خواستند 
ننویس��یم، این غربتی است 
که ن��ه بن��ده بلک��ه فضای 
طنز انقلابی دارد و ناش��ی از 

کم کاری کسانی اس��ت که طی این سال ها همه 
چیز داشتند، از رانت، آبرو و امکانات تا بودجه های 
کلان اما به این موضوعات نپرداختند؛ این آقایان 
در مزمت فتنه گاه��ی حرف می زنند اما به عمل 
که می رس��د هیچ کاری نمی کنن��د. وی با بیان 
اینکه ما نیز در جبهه مقابل باید مطالبه گر باشیم، 

اظهار داشت:  مؤسس��ه رسول آفتاب و کتاب های 
حاضر نش��ان می دهد که می شود کارهای سخت 
را ب��ا هزینه های اندک انجام داد. ۱۰ کتاب حاضر 
در یک مؤسس��ه با کمترین امکانات منتشر شد. 
پس چطور آقایان نمی توانند 
با چندین ه��زار متر و چند 
ساختمان از این دست کارها 
را منتش��ر کنند. وی ضمن 
بی��ان اینکه پس از انتش��ار 
کتاب »آقازاده عزیز« عزم من 
برای کار در حوزه طنز  راس��خ تر و مسیر باز شد، 
توضیح داد: فعالیت در این مس��یر با برکت همراه 
است که بسیار حائز اهمیت است. فکر می کنم آثار 
اینچنینی موجب برکت می ش��ود و اتمام حجتی 
است بر مدیرانی که با تمام امکانات همچنان کمک 

نمی کنند منویات رهبر انقلاب اجرایی شود.

سینما

تلویزیونمستند

طنز


